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 وزير جهاد کشاورزي بر 

توسعه طرح پرورش ماهي در 
دريا تاکيد کرد

توسعه طرح پرورش ماهي در قفسهاي 
دريايي مورد تاکيد ويژه وزير جهاد کشاورزي 
اطلاعرساني  پايگاه  گزارش  گرفت.به  قرار 
وزارت جهاد کشاورزي، در نشستي با حضور 
دکتر  کشاورزي،  جهاد  وزير  خاوازي  دکتر 
سازمان  رئيس  و  وزير  معاون  خونميرزايي 
طرح  مجري  حقيقي  دکتر  و  ايران  شيلات 
دريايي  قفسهاي  در  ماهي  پرورش  توسعه 
مشکلات  و  مسائل  وزارتي،  دفتر  محل  در 
پيشروي طرح توسعه پرورش ماهي در دريا 
)قفسهاي دريايي( و راههاي برونرفت از آن 

مورد بررسي قرار گرفت.
از طرح مشکلات  اين نشست، پس  در 
و موانع موجود توسط رئيس سازمان شيلات 
ايران و مجري طرح توسعه پرورش ماهي در 
مورد  ارز  تامين  شد  مقرر  دريايي،  قفسهاي 
نياز که از نيازهاي ضروري توسعه اين پروژه 
طور  به  و  وقت  اسرع  در  ميشود  محسوب 

جدي مورد پيگيري قرار گيرد.

معاون وزير راه و شهرسازي:

200 هزار واحد نيمهکاره 
مسکن در کشور وجود دارد

و  راه  وزير  ساختمان  و  مسکن  معاون 
واحد  هزار   200 شناسايي  از  شهرسازي 
نيمه کاره مسکن در کشور خبر داد که طي 
مذاکره با مالکين آنها، اين خانهها وارد طرح 
محمودزاده«  ميشوند.»محمود  ملي  مسکن 
ملي  مسکن  زني  کلنگ  مراسم  در  ديروز 
به صورت ويدئو کنفرانس در  فرهنگيان که 
گفت:  شد،  برگزار  جمهوري  رياست  دفتر 
با  و  کشور  کل  در  را  فراخواني  راه  وزارت 
توليد در بخش مسکن داشت  هدف جهش 
تمامشده  يا  نيمهساخته  واحدهاي  براي  که 

بدون مشتري تعيين تکليف شود.
مالکين  از  بخشنامه  اين  در  گفت:  وي 
دعوت  شده  تمام  يا  ساز  نيمه  واحدهاي 
کرديم در صورت علاقه به مشارکت در طرح 
با وزارت راه و شهرسازي وارد  مسکن ملي، 
شناسايي200  از  شوند.محمودزاده  مذاکره 
داد  خبر  کشور  در  کاره  نيمه  واحد  هزار 
ها  خانه  اين  راه  وزارت  حمايت  با  گفت:  و 
شود.معاون  مي  مسکن  بازار  وارد  و  ساخته 
مسکن وزارت راه ادامه داد: تاکنون مالکين 5 
هزار واحد مسکوني براي تفاهم با وزارت راه 
اعلام امادگي کردند و مذاکرات آن در حال 
اتمام است، همچنين مذاکرات براي تکميل 
3 هزار و 200 واحد مسکوني نيمه ساز تمام 
شده است.به گفته محمودزاده با ورود خانه 
خصوصي)مالکين(  بخش  ساخته  نيمه  هاي 
به بخش مسکن و عرضه آنها به بازار، اتفاق 

ويژه اي در بخش مسکن رخ مي دهد.

کاهش چشمگير صادرات لبنيات
افت  از  لبني  صنايع  انجمن  دبير 
گذشته  سالهاي  نسبت  به  لبنيات  صادرات 
در پي شيوع ويروس کرونا خبر داد و گفت: 
باز نشود نميتوان درباره  تا زماني که مرزها 
باکري  کرد.رضا  اظهارنظر  صادرات  وضعيت 
درباره تاثير ويروس کرونا بر بازار محصولات 
بحران، شرکتهاي  اين  در  داد:  توضيح  لبني 
خانگي  قرنطينه  دليل  به  متوسط  و  بزرگ 
فروش  در  مشکلي  تقاضا  ميزان  افزايش  و 
از  نارضايتي  ابراز  ضمن  نداشتهاند.باکري 
بيان  لبني  محصولات  صادرات  وضعيت 
کرد: حجم صادرات ساليانه محصولات لبني 
450هزارتن است که به دليل شيوع ويروس 
کرونا و انسداد مرزها، اين رقم به يک سوم 
کاهش يافته است.او خاطرنشان کرد: تا زماني 
که مرزها باز نشود و صادرات به روال گذشته 
صادرات  حجم  درباره  نميتوانيم  برنگردد، 
از  همچنين  کنيم.باکري  اظهارنظر  امسال 
عدم تغيير قيمت لبنيات تا پايان ماه رمضان 
مبني  مصوبهاي  کنون  تا  گفت:  و  داد  خبر 
دريافت  لبني  محصولات  قيمت  افزايش  بر 
مذاکرات  اساس  بر  همچنين  نکردهايم؛ 
ماه  پايان  تا  لبني  کارخانههاي  شده،  انجام 
مبارک رمضان تصميمي براي افزايش قيمت 
صنايع  انجمن  ندارند.دبير  خود  محصولات 
لبني درباره قيمت اين محصولات بعد از ماه 
رمضان نيز اظهار کرد: کارخانهها بايد قيمت 
تمام شده توليد، ميزان دستمزد، تورم و ساير 
لبنيات  قيمت  تا  کنند  محاسبه  را  هزينهها 

بعد از ماه رمضان تعيين تکليف شود.

بازگشايي بازارچه هاي مرزي 
شوشمي و شيخ صله 

سخنگوي گمرک ايران گفت: دو بازارچه 
کردستان  اقليم  با  کرمانشاه  استان  مرزي 
سيد  گرفتند.  سر  از  را  خود  فعاليت  عراق 
با  اله لطيفي اظهار داشت: روز گذشته  روح 
براي  بهداشتي  زيرساختهاي  عملياتي شدن 
اجراي کامل پروتکلهاي بهداشتي دو بازارچه 
کردستان  اقليم  با  کرمانشاه  استان  مرزي 
عراق فعاليت خود را از سر گرفتند.وي افزود: 
از دو  کالاي صادراتي کشورمان در اين روز 
بازارچه  بازارچه، 234 کاميون بود که سهم 
بازارچه  و  کاميون   189 صله،  شيخ  مرزي 
مرزي شوشمي نيز 145 کاميون بوده است.
روز  داد:  توضيح  ايران  گمرک  سخنگوي 
گذشته در رسانهها خبر بازگشايي گذرگاهي 
با  بود  شده  منتشر  کردي  مقامات  سوي  از 
نام »پشته سرتک« که همان بازارچه مرزي 
شوشمي است، که پيش از اين مجوز فعاليت 
اجراي  و  شده  صادر  گذشته  هفته  در  آن 
کامل زيرساختهاي بهداشتي باعث تأخير در 

بازگشايي آن شده بود.
وي تاکيد کرد: بيشتر اقلام صادراتي از 

اين دو مرز، ميوه و مواد غذايي است.

شرکت سهامي نمايشگاههاي بينالمللي:

نمايشگاه حمل و نقل ريلي 99 
پا برچاست

شرکت سهامي نمايشگاههاي بينالمللي 
طي بيانيهاي خبر لغو نمايشگاه حملونقل ريلي 

99 را تکذيب کرد.
شرکت سهامي نمايشگاههاي بين المللي 
بيانيهاي  صدور  با  ايران،  اسلامي  جمهوري 
ادعاي شرکت راه آهن مبني بر عدم برگزاري 
نمايشگاه حمل و نقل ريلي را رد و اعلام کرد: 
تنها مرجع قانوني تصميم گير در حوزه برگزاري 
و  معدن  وزارت صنعت،  نمايشگاههاي کشور 

تجارت است.
نمايشگاههاي  سهامي  بيانيه شرکت  در 
بين المللي جمهوري اسلامي ايران آمده است:

بين  نمايشگاههاي  سهامي  »شرکت 
المللي ايران ضمن رد ادعاي شرکت راه آهن 
مبني بر لغو برپايي نمايشگاه حملونقل ريلي 
99 اعلام ميدارد که تصميم گيري در خصوص 
برگزاري اين رويداد از حوزه اختيارات راه آهن 
خارج است و اظهار نظر اين شرکت در اين باره 

وجاهت قانوني ندارد.
خصوص  در  گيري  تصميم  صلاحيت 
برگزاري نمايشگاههاي کشور بر عهده وزارت 
صنعت، معدن و تجارت است و صدور مجوز در 
اين باره صرفا از سوي سازمان توسعه تجارت 
سهامي  شرکت  همچنين  ميگيرد.  صورت 
نمايشگاههاي بين المللي ايران نيز وظيفه ايجاد 

زمينه براي برگزارکنندگان را بر عهده دارد.
و  معدن  صنعت،  وزارت  اصلي  سياست 
تجارت بنابر فرمايشات مقام معظم رهبري و 
دستور رئيس جمهوري رفع موانع بر سر راه 
توليد است تا جهش توليد امسال عليرغم وجود 
بحران کرونا امکان پذير باشد. در همين راستا 
نيز برگزاري نمايشگاهها ميتواند فرصت مناسبي 
براي افزايش رونق در بازار توليدکنندگان فراهم 

کند.
 براساس موارد ياد شده اين شرکت بنا 
دارد تمامي رويدادهاي تعيين شده در تقويم 
نمايشگاهي 99 را با رعايت پروتکل بهداشتي 
و  کند  برگزار  کرونا  ملي  ستاد  تائيد  مورد 
نمايشگاه حمل و نقل ريلي نيز از اين قاعده 

مستثني نيست.«

 ضرورت جلوگيري از 
صيد غيرمجاز ترال در آبهاي 

جنوب کشور
سازمان  ماهيگيري  بنادر  و  صيد  معاون 
شيلات ايران، محافظت از ذخاير منابع آبزي 
کشور را از وظايف مهم سازمان شيلات در قالب 

قوانين عنوان کرد.
وزارت  اطلاعرساني  پايگاه  گزارش  به 
جهاد کشاورزي، محبي در نشستي به منظور 
بررسي و تبيين موضوع صيد غيرمجاز ترال در 
آبهاي جنوب کشور که با حضور فرمانده يگان 
حفاظت از منابع آبزيان، مديران ستادي و سه 
سيستان  هرمزگان،  )بوشهر،  ساحلي  استان 
در  کنفرانس  ويدئو  صورت  به  بلوچستان(  و 
محل سازمان شيلات ايران برگزار شد، گفت: 
محافظت از ذخاير منابع آبزي با وجود تجهيزات 
و نيروي انساني توسط يگان حفاظت از آبزيان 
براي  توان خود  تمام  از  آنان  و  انجام ميگيرد 
اين امر استفاده ميکنند، اما متاسفانه همچنان 
شاهد آمار نگران کننده صيد غيرمجاز هستيم.

وي افزود: در مورد صيد ترال، به دليل آثار 
تخريبي و زيستمحيطي که اين روش صيد در 
بستر دريا و ذخاير آبزيان دارد اين امر بسيار 

نگران کنندهتر است.
از  نظر  صرف  کرد:  خاطرنشان  محبي 
در  و  دارند  ترال  صيد  مجوز  که  صياداني 
صيد  به  اقدام  ضوابط،  و  قوانين  چارچوب 
ميکنند، دغدغه اصلي ما مربوط به شناورهايي 
از  خارج  و  ندارند  ترال  صيد  مجوز  که  است 
قوانين و مقررات صيد ميکنند، بنابراين لازم 

است کنترل و نظارت وسيعتري اعمال شود.
به گفته وي، بايد بدانيم شناورهايي که 
از سوي سازمان شيلات مجوز صيد دارند ولي 
بدون رعايت ضوابط در مکانهاي ديگر صيد مي 
کنند، آيا از سوي درياباني مورد کنترل و نظارت 

قرار مي گيرند يا خير؟
از  حفاظت  يگان  فرمانده  ديدهور 
گفت:  نشست  اين  در  نيز  آبزيان  منابع 
کمبودها،  همه  وجود  با  و  توان  تمام  با  ما 
تا  ميدهيم  انجام  را  لازم  نظارت  و  کنترل 
تامين،  شوراي  در  استانها  کمک  به  بتوانيم 
قوه  دريايي،  زميني،  نيروي  استانداري،  در 
مطالبات  بتوانيم  درياباني  نيروي  و  قضاييه 

صيادان مجاز را برآورده کنيم.
حفظ  دفتر  مديرکل  نشست  اين  در 
ما  که  اين  بيان  با  دريايي  منابع  بهسازي  و 
مراحل کنترلي بسياري در استانها پيشبيني 
مرحله  در  کنترل  کرد:  خاطرنشان  کرديم، 
تجهيزات،  و  خدمه  نظر  از  شناور  خروج 
کنترل در دريا که بازرسي آن به عهده يگان 
به  کنترل  است،  آبزيان  منابع  از  حفاظت 
هنگام بازگشت به بندر که بتوانيم نوع صيد، 
ابزار صيد و ترکيب صيد را کنترل کنيم تا 
تشکيل  باشد  گرفته  تخلفي صورت  چنانچه 
سازمان  حقوقي  نماينده  و  داده  پرونده 
به عنوان  با حضور در دادگاه،  ايران  شيلات 

مدعيالعموم از منافع شيلات دفاع کند.
شاهيفر افزود: دستگاههاي نظارتي بيروني 
تا نيروي زميني  از درياباني گرفته  هم داريم 
دريايي، سپاه و ارتش که در اين راستا به ما 

کمک ميکنند.
آخوندي مديرکل دفتر مديريت امور صيد 
نيز اظهار داشت: حدود 140 هزار  و صيادي 
تن صيد مجاز داريم با حدود 4 هزار شناور، اما 
در کنار آن متاسفانه صيد غيرمجاز هم داريم 
که اثر تخريبي و آثار سوء آن زياد است و بايد 
با همياري و همفکري و نيز همکاري شيلات 
آن  روي  دقيقتري  نظارت  و  کنترل  استانها 

داشته باشيم.

اخبار اخبار

افزايش  برای  تکليف  تعيين  هنوز  رحمانی: 
قيمت خودرو در سال 99 در ستاد تنظيم بازار نهايی 

نشده است.
وزير صنعت، معدن و تجارت در حاشيه جلسه 
مشترک با اعضای کميسيون ويژه حمايت از توليد 
ملی، با اشاره به اين که افزايش توليد خودرو يکی از 
راهکار های وزارت صمت برای مقابله با افزايش قيمت 
خودرو است، گفت: هنوز تعيين تکليف  برای افزايش 
قيمت خودرو در سال 99 در ستاد تنظيم بازار نهايی 

نشده است.
آقای رضا رحمانی، در پاسخ به سوال خبرنگار 
وضعيت  آخرين  درباره  سيما  و  صدا  خبرگزاری 
تعيين تکليف قيمت خودرو در ستاد تنظيم بازار، 
افزود: بسياری از محصولات صنعتی و غير صنعتی 
در ماه های اخير مشمول افزايش قيمت شده است 
و می شود، اما هنوز ستاد تنظيم بازار درباره موضوع 
مذکور تصميم گيری نکرده است، اما اينکه قيمت غير 

متعارف باشد اين گونه هم نخواهد شد.
وی با تاکيد بر اينکه هر گونه افزايش قيمتی 
براساس روابط و فرمول مشخص نخواهد بود، گفت: 
در ستاد تنظيم بازار نماينده 14 دستگاه مرتبط و 
مصرف  از  حمايت  او“ های  جی  ”ان  از  نمايندگانی 

کنندگان حضور دارند.
وزير صنعت، معدن و تجارت در پاسخ به اين 
خودرو  قيمت  تکليف  تعيين  زمانی  چه  که  سوال 

صورت می گيرد؟ افزود: هنوز به نتيجه نرسيده اند 
و هرگاه به نتيجه برسند اعلام می شود.

وی درباره پيش بينی هايی که در برخی رسانه ها 
درخصوص افزايش قابل توجه قيمت خودرو مطرح 
می شود، گفت: فکر نمی کنم همچنين چيزی باشد 

و اين ها شايعه است.
اين عضو از کابينه دولت با اشاره به ثابت ماندن 
قيمت خودرو توليد شده در کارخانه در سال 98، 
قيمت  افزايش  خودروسازان  گذشته  سال  افزود: 
نداشتند، اما بازار تلاطم های بسياری داشت؛ در سال 
جاری هم بر اساس برنامه ريزی هايی مقرر شده است، 

در سال جاری تيراژ توليد بيشتر شود و در اين صورت 
با افزايش توليد بسياری از مشکلاتی که الان به آن 

اشاره شد، هم حل می شود.
از  حمايت  سازمان  داد:  ادامه  رحمانی  آقای 
مصرف کنندگان از ماه ها قبل مدارک موردنياز جهت 
تعيين قيمت خودرو را دريافت کرده است و آن را 
مورد بررسی قرار می دهند، يقينا تصميم ستاد تنظيم 

بازار منصفانه خواهد بود.
خودرو  تيراژ  افزايش  اهميت  به  اشاره  با  وی 
در تعيين قيمت، گفت: بايد واقعيت را پذيرفت در 
اما  ارز 4200 تومان وارد می شد،  با  دوره ای کالا ها 

تبديل شده  نيمايی  رقم  به  ارز  رقم  درحال حاضر 
است، بنابراين گرانی دور از انتظار نيست.

اينکه  بيان  با  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزير 
اين وزارت خانه سعی بر کنترل قيمت ها به رغم 
افزايش قيمت مواد اوليه دارد، افزود: مثلا در توليد 
ماکارونی قيمت گندم افزايش قابل توجهی داشت، 
پيدا  افزايش  ماکارونی  قيمت  نداديم  اجازه  ما  اما 

کند.
وی همچنين تصريح کرد: عرضه و تقاضا قيمت 
خودرو را در بازار تعيين می کند و سعی ما اين است 

که با افزايش توليد مشکلات موجود رفع شود.
وزير صمت همچنين در بخش ديگری از اين 
گفتگو با اشاره به جزئيات نشست خود با نمايندگان 
عضو کميسيون ويژه حمايت از توليد ملی در مجلس، 
گفت: يکی از مهمترين راهکار ها برای تحقق جهش 
توليد در دوران کرونا، توجه به توليد است و اين امر 
بايد در اولويت قرار بگيرد، در واقع تمام امکانات بايد 

برای تحقق جهش توليد صورت گيرد.
آقای رحمانی افزود: ايران ظرفيت خوبی برای 
گردش  در  سرمايه  و  مالی  تامين  اما  دارد،  توليد 

واحد های بنگاهی اصلی ترين مشکل توليد است.
وزير صنعت، معدن و تجارت همچنين گفت: در 
جلسه مقرر شد، پيگيری های لازم برای رونق توليد 
در حوزه هايی که بازار آن موجود است، مثل خودرو، 

لوازم خانگی و پوشاک انجام گيرد.

وزير راه و شهرسازي با اشاره به اينکه عمليات ساخت مسکن 
ملي فرهنگيان به طول انجاميد، گفت: وزارت راه، اولويت را تشخيص 

درست جامعه هدف و متقاضيان واجد شرايط قرار داده است.
محمد اسلامي ديروز )دوشنبه( در مراسم کلنگزني 14 هزار و 
564 هزار واحد مسکن ملي فرهنگيان که به صورت ويدئو کنفرانس 
رييس  اول  معاون  از  گفت:  شد،  برگزار  جمهوري  رياست  نهاد  در 
جمهوري که حامي طرح هاي توسعهاي و زمينه سازي براي خانه 

دار شدن مردم هستند تشکر ميکنم.
وي گفت: در تفاهمنامه اي که پاييز سال گذشته بين وزارت 
راه و شهرسازي و وزارت آموزش و پرورش به امضا رسيد، مهمترين 
بخش، رويکرد ما به جريان توليد پايدار مسکن به ويژه براي معلمان 

است.
اسلامي با بيان اينکه هدف ما پروژه هاي موقت مسکن نيست 
گفت:در اين دولت جرياني را پايه گذاري کرديم تا در دولتهاي بعدي 
نيز جريان توليد مسکن ادامه يابد؛  عملياتي شدن توليد مسکن ملي، 
جرياني است که در تعاملي دو طرفه بين نهادهاي مختلف به پيش 
خواهد رفت و امروز اين تعامل بين وزارت راه و شهرسازي با وزارت 

آموزش و پرورش ايجاد شده است.

وي با بيان اينکه با تعامل دو طرفه با وزارت آموزش و پرورش 
سزايي  به  پرورش سهم  و  آموزش  وزارت  مازاد  اراضي  آزادسازي  و 
در ارتقاي معيشت و منزلت معلمان ايجاد شد گفت: هدف اقدامات 
وزارت راه و شهرسازي در تعامل با وزارتخانه ها و سازمان ها، تحرک 

بخشيدن به بازار توليد مسکن است.  
وزير راه و شهرسازي با بيان اينکه ممکن است سوال اين باشد 
اولويت براي  انجاميد،  گفت:  که چرا اجراي تفاهمنامه ها به طول 
وزارت راه و شهرسازي، شناسايي دقيق واجدان شرايط بوده است که 
در سطح کشور انجام شد.وي توضيح داد: معتقد هستيم که چنانچه 
متقاضيان واجد شرايط و جامعه هدف دريافت مسکن در شهرهاي 
انجام شده و  گوناگون دقيق شناسايي نشوند،  سرمايهگذاري هاي 
در دست انجام براي اين جامعه، در سمت و سوي مناسب خود به 
هدف،  جامعه  دقيق  شناسايي  منظور،  همين  به  افتد  نمي  جريان 
اندکي زمانبر شد.  وزير راه و شهرسازي تاکيد کرد: انطباق جامعه 
با پروژه هاي تعريف شده در احداث مسکن فرهنگيان مورد  هدف 

توجه و تاکيد بوده است.
استان  در  فرهنگيان،  ملي  مسکن  ساخت  ديروز،  مراسم  در  
تهران و شهر جديد پرند 500 واحد، در استان فارس براي شهرهاي 

قير، پاسارگاد و شهر جديد صدرا در مجموع يک هزار و 120 واحد 
شوشتر،  خرمشهر،  دزفول،  شهرهاي  براي  خوزستان  استان  در  و 
بهبهان، رامشير، شهر جديد شيرين شهر و شهر جديد رامين يک 
جديد  شهر  براي  شرقي  آذربايجان  استان  در  واحد،   840 و  هزار 
فولادشهر  براي شهر جديد  اصفهان  استان  در  واحد،  سهند 1000 
3000 واحد و در استان کهگيلويه و بويراحمد براي شهرهاي ياسوج، 
در  پرورش  و  آموزش  اراضي  محل  از  باشت  و  گچساران  دهدشت، 

مجموع 721 واحد آغاز شد.

رئيس هيات عامل ايميدرو ضمن اشاره به برنامه اين سازمان در 
راه اندازي بازارچه هاي تخصصي گوهرسنگ ها در استان هاي تهران، 
اصفهان و خراسان رضوي طي امسال، گفت: دستيابي ايران به سهم يک 
درصدي از ارزش بازار جهاني گوهرسنگ ها در سال 1410 هدفگذاري 

شده است.
به گزارش روابط عمومي ايميدرو، خداداد غريب پور در نشست 
وضعيت  کردن  بهينه  براي  گيري  تصميم  و  بررسي  اجرايي  کارگروه 
براي  افزود:  برگزار شد،  به صورت ويدئو کنفرانس  گوهرسنگ ها که 
افزايش سهم تجارت جهاني در اين صنعت، در گام نخست، سهم نيم 

درصدي تا سال 1405 برنامه ريزي شده است.
وي گفت: کارگروه اجرايي بررسي و تصميم گيري بهينه کردن 
وضعيت گوهرسنگ ها در ايران و رفع چالش هاي فرآوري توسعه اين 
صنعت در کشور تشکيل شده است و راهبري آن بر عهده ايميدرو است.
معاون وزير صنعت، معدن و تجارت افزود: در اين کارگروه کميته 
و  اکتشاف  تجارت،  و  بازار  قوانين،  اصلاح  استراتژي،  تخصصي  هاي 
استخراج تشکيل و بررسي طرح مطالعاتي تدوين استراتژي و برنامه هاي 

عملياتي اين صنعت انجام شده است.

رايزني با گمرک براي رفع موانع
رئيس هيات عامل ايميدرو با بيان اينکه موانع قانوني در تجارت 
سنگ هاي قيمتي و نيمه قيمتي مرتبط با گمرک پيگيري خواهد شد، 
گفت: به منظور رفع مشکلات صنعت گوهرسنگ ها، نظرات کارشناسي 

اين کارگروه، در شوراي عالي معادن بررسي مي شود.
غريب پور با اشاره به برنامه ريزي براي برگزاري همايش سنگ هاي 
قيمتي و نيمه قيمتي توسط اتاق بازرگاني و خانه معدن گفت: قرار بود 
اسفندماه سال گذشته همايشي در اين زمينه برگزار شود که به دليل 

شيوع بيماري کرونا از دستور کار خارج شده است.
وي افزود: برنامه ريزي براي برگزاري همايش فوق بعد از بازگشت 

به شرايط عادي، مورد توجه است.
پرورش مرواريد

رئيس هيات عامل ايميدرو اظهار داشت: در راستاي توسعه اين حوزه، 
همچنين بسترسازي براي پرورش “مرواريد” با همکاري سازمان شيلات ايران 

و با مشارکت بخش خصوصي در منطقه پارسيان آغاز شده است.
پروژه هاي اکتشاف گوهرسنگ ها

وي در تشريح ديگر برنامه ايميدرو در سال جاري، گفت: پيگيري 

پروژه هاي اکتشاف گوهرسنگ ها طي سال جاري در دستور کار قرار 
گرفته است. تجميع داده هاي حاصل از مطالعات انجام شده اکتشافي 
در کشور و برنامه ريزي جهت پي جويي در محدود هاي پيشنهادي در 

اين راستا خواهد بود.
بنابر اين گزارش، وجيه ا… جعفري مديرعامل شرکت تهيه و توليد 
مواد معدني ايران، محمد رضا بهرامن رييس خانه معدن، ايرج موفق 
آراي  اصفهان، محمد کشتي  تجارت  و  معدن  رييس سازمان صنعت 
ايران، مجمد جواد پيش  اتاق اصناف  رئيس کميسيون طلا و جواهر 
بين رييس کانون هماهنگي سنگ هاي قيمتي و جواهرات ايران، منصور 
قرباني مسئول تدوين طرح مطالعاتي استراتژي و برنامه هاي عملياتي اين 
صنعت از دانشگاه بهشتي و محمد رضا جان نثاري مدير دفتر اکتشافات 
فلزي و غيرفلزي سازمان زمين شناسي و اکتشافات معدني و همچنين 
تني چند از کارشناسان اين صنعت در اين جلسه حضور داشتند و نظرات 

خود را براي توسعه صنعت فوق مطرح کردند.
بنابه دستور رئيس هيات عامل ايميدرو و با هدف تسريع در اجراي 
برنامه هاي مربوط به سنگ هاي قيمتي و نيمه قيمتي، مقرر شد جلسات 

اين کارگروه 2 هفته يکبار برگزار شود

اقتصادي منفي در سال 99  با پيشبيني رشد  اقتصاددان  يک 
تاثيرات  شاهد  باشد،  بورس  بازار  در  سرمايهها  که  زماني  تا  گفت: 

تورمي نخواهيم بود.
هادي حقشناس با بيان اينکه بخشهاي مختلف اقتصاد در سال 
99 بايد به طور مجزا بررسي شود، گفت: در بخش صنعت طبيعتا 
مواجه  توليد  افت  با  جهان  صنعتي  بخشهاي  کرونا  شيوع  دليل  به 

خواهند شد که قطعا شامل صنعت ايران هم خواهد بود.
وي افزود: در بخش خدمات به دليل تحريمهاي ظالمانه آمريکا 
وقتي  تا  شده  اختلال  دچار  ما  تجاري  مبادله  اينکه  به  توجه  با  و 
رشد  گذشته  سال  دو  برعکس  ميرسد  نظر  به  بماند  اينگونه  وضع 
قابل توجهي در بخش خدمات نداشته باشيم اما بخش کشاورزي ما 
متفاوت و پررونق خواهد بود زيرا ميزان بارندگي که در سال جاري 
رو  به  رو  توجهي  قابل  رشد  با  محصولات  همه  شده  باعث  داشتيم 
شوند و بنظر ميرسد بخش کشاورزي بتواند بخشي از اين رشد منفي 

دو بخش ديگر را جبران بکند.
تورم کاهش خواهد يافت

اين اقتصاددان ادامه داد: با توجه به اينکه دو سال گذشته ما 
بالا باشد در  نرخ تورم بالاي 30 درصد داشتيم معمولا وقتي تورم 
سالهاي بعدي فروکش ميکند و با توجه به کاهش تورم نقطه به نقطه 

و ماهانه بنظر ميرسد تورم سال 99 کمتر از سال 98 شود.
وي در پاسخ به اين پرسش که تاثير کاهش نرخ سود سپردهها 
بر تورم چه خواهد بود؟ خاطرنشان کرد:کاهش سود سپرده ها يک 
که  نيست  معنا  اين  به  البته ضرورتا  بود  تورم خواهد  دليل کاهش 
که  حال  اما  است  خوب  بيوفتد  اتفاق  طبيعي  اگر  باشد  خوبي  کار 

دستوري است نه.
حقشناس افزود: تا زماني که پول مردم در بازار سرمايه است 
ما انتظار نداريم که اثر معناداري بر روي تورم بگذارد اما اگر از بازار 
بورس خارج شده و به سمت بازارهاي خودرو، مسکن و ارز رفته و 
صرف سفته بازي شود اثر فزاينده اي بر روي نرخ تورم خواهد داشت.

راههاي جبران کسري بودجه چيست؟
استاندار گلستان در پاسخ به اين پرسش که اگر دولت کسري 
بودجه را با افزايش پايه پولي پوشش بدهد نتيجه چه خواهد شد؟ 

اثرگذار  تورم  نرخ  بر  حتما  بکند  را  کار  اين  اگر  بدانيم  بايد  گفت: 
خواهد بود اما اگر بخواهيم راههاي جبران کسري بودجه براي دولت 
پولي، فروش داراييها که همين  انضباط  بايد گفت  بررسي کنيم  را 
اسناد خزانه و  انتشار  اين روزها در بورس ميکند،  کاري  است که 
استقراض از ملت که همان انتشار اوراق مشارکت است اين کسري 

بودجه قابل جبران است.
درآمدهاي مالياتي محقق ميشود؟

اين اقتصاددان تاکيد کرد: امسال پيش بيني شده دولت 180هزار 
ميليارد درآمد مالياتي داشته باشد که با نظر به عملکرد سال گذشته 
تعيين شده يعني اگر سال گذشته کسب و کار مردم پر سود بوده باشد 
امسال ميتوانند ماليات خوبي بدهند که البته ما ميدانيم سال گذشته 

درآمد مردم خوب نبوده که بخواهند ماليات بدهند.
مالياتي  درآمد  ميزان  اين  تحقق   احتمال  اينکه  بيان  با  وي 
تعيين شده کم است، يادآور شد: دولت ميتواند به سراغ بخشهايي از 
اقتصاد که به هر دليل ماليات ندادند برود ولي اگر به سراغ همانهايي 
که سال قبل ماليات پرداخت کردند برود احتمال تحقق آن کم است.

در تداوم حمايتهاي چادرملو از توسعه فضاي آموزشي و در راستاي 
عمل به مسئوليت اجتماعي ، همزمان با روز معلم، عمليات ساخت 4 
باب آموزشگاه مدرن توسط شرکت معدني و صنعتي چادرملو در اردکان 

يزد آغاز شد شد .
به گزارش روابط عمومي شرکت چادرملو، اين مراکز آموزشي  هر 
يک داراي 10 کلاس درس در 2 طبقه و فضاهاي جانبي است که با زير 

بناي 2400 متر مربع ساخته مي شود .
براي ساخت اين واحد هاي آموزشي  بالغ بر 120 ميليارد  ريال 
اعتبار از سوي چادرملو تخصيص يافته است و پيش بيني شده است  طي 

2 سال به اتمام برسد .
بر اساس همين گزارش  در مراسم کلنگ زني و آغاز عمليات ساخت 
اين مراکز آموزشي  که با حضور مسؤولين شهرستان اردکان برگزار شد 
. مهندس محمود مصري نژاد مدير مجتمع صنعتي چادرملو در اردکان 
يزد گفت : افتخار چادرملو اين است که توانسته نقش قابل توجهي در 
توسعه فرهنگي و اجتماعي و اقتصادي شهرستان اردکان داشته باشد و 

تلاش مي کنيم  در حد توان خود به اين خدمات  ادامه دهيم .
محمدرضا تابش نماينده مردم اردکان در مجلس شوراي اسلامي 
نيز ضمن تبريک هفته معلم و تقدير از اقدامات ارزشمند چادرملو گفت: 

براي  دنيا  روز  استانداردهاي  با  مطابق  محيطي  بتوانيم  که  اميدواريم 
تحصيل دانشآموزان فراهم کنيم.

وي با اشاره به اينکه شرکت چادرملو در حال حاضر بهعنوان يکقطب 
اقتصادي کشور مطرح است، افزود: اين شرکت در فرآيند اقتصادي کشور 
نقش بسيار والايي دارد و به خوبي به تعهدات اجتماعي خود عمل کرده 
است .مدير آموزشوپرورش شهرستان اردکان هم در سخناني بابيان اينکه 
در حال حاضر بيش از 20 هزار دانشآموز در اين شهرستان مشغول به 
تحصيل هستند، گفت: اين آمار تا سال 1403 به 25 هزار نفر افزايش 

خواهد يافت.

وزیر صنعت: تعیین قیمت خودرو هنوز نهایی نشده است

وزير راه و شهرسازي: اولويت وزارت راه شناخت متقاضيان واقعي مسکن است

غريب پور مطرح کرد: 

هدفگذاري براي دستيابي به سهم يک درصدي از ارزش بازار جهاني گوهرسنگ ها تا سال 1410

پيش بيني رشد اقتصادي منفي در سال99

ساخت 4 باب آموزشگاه 10 کلاسه توسط چادرملو

رئيس سازمان توسعه تجارت:

 کشور 
در حال 
فاصله 
گرفتن از خام 
فروشي است

زادبوم گفت: ميزان افزايش صادرات نشان ميدهد که 
کشور در حال فاصله گرفتن از خام فروشي است.

گفت:  تجارت  توسعه  سازمان  رئيس  زادبوم  حميده 
مجموع تجارت خارجي در سال 98، بالغ بر  41.3 ميليارد 
دلار و واردات به 47 دلار رسيد. اين آمار نشان ميدهد که 
افزايش وزني 4 درصدي صادرات و 9 درصدي واردات را 
داشتهايم. بر اين اساس حجم صادرات و واردات کشور به 

بيش از 169 ميليون تن در سال 98 رسيده است.
اين مقام مسئول با بيان اينکه ميزان صادرات کشور از 
لحاظ وزني به 133.9 ميليون تن رسيد، گفت:  آمارها نشان 

مي دهد که صادرات نسبت به واردات  3 برابر از نظر وزني 
بيشتر بوده است. اين افزايش، رکوردي در تاريخ صادرات 
غيرنفتي در شاخص وزني ايران به شمار مي رود که نسبت 
به مدت مشابه در سال 97، رشد 13.5 درصدي را تجربه 
کرده است.زادبوم تشريح کرد: ميزان وزني واردات سال 98، 
حدود 14 درصد افزايش يافته است. در طول يکسال گذشته 
و با وجود تشديد تحريمها و محدوديتهاي تجاري، حدود 
134 ميليون تن صادرات و 35 ميليون تن واردات انجام 
شده است. علاوه بر اين ارزش واردات يک درصد افزايش و 
از نظر وزني 9 درصد افزايش داشته است. بيش از 85 درصد 

کالاهاي وارداتي، نهادههاي توليد، مواد اوليه توليد، ماشين 
آلات خط توليد و کالاهاي واسطهاي توليد بوده است.

رئيس سازمان توسعه تجارت با بيان اينکه کالاها و 
ارزش  در  سهم  بيشترين  داراي  پتروشيمي  فرآوردههاي 
افزايش  ميزان  اين  گفت:  است،  بوده  کشور  صادرات 
صادرات نشان مي دهد که کشور در حال فاصله گرفتن 
از خام فروشي است، همچنين  به سمت صادرات و فروش 

فرآوردههاي نفتي در حرکت است.
به گفته اين مقام مسئول سال گذشته بيش از 11.2 

ميليارد دلار کالا از چين وارد کشور شده است.


